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Protokół Nr XXXV.2020 
z obrad XXXV sesji Rady Miejskiej w Drezdenku 

z dnia 31 sierpnia 2020 roku 
 

Obrady rozpoczęto 31 sierpnia 2020 r. o godz. 17:00, a zakończono o godz. 18:20 

tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 radnych Rady Miejskiej w Drezdenku. 

 

Obecni: 

1. Michał Czekajło 

2. Radosław Dolata 

3. Sebastian Dukaczewski 

4. Adam Kołwzan 

5. Łukasz Kołwzan 

6. Karolina Kozicka 

7. Dariusz Krysa 

8. Damian Matela-Libera 

9. Andrzej Miron 

10. Dariusz Paluszkiewicz 

11. Paulina Pieluszczak-Suchodolska 

12. Sylwia Słomińska 

13. Mariusz Suchecki 

14. Elżbieta Turostowska 

15. Tomasz Walczak 

 

Ad. 1  

Otwarcie obrad XXXV sesji Rady Miejskiej w Drezdenku i stwierdzenie 

prawomocności obrad. 

Otwarcia XXXV sesji Rady Miejskiej w Drezdenku dokonał Przewodniczący Rady 

Miejskiej Mariusz Suchecki. Powitał Burmistrza Drezdenka Karolinę Piotrowską, 

Zastępcę Burmistrza Mateusza Grzymałowskiego, Skarbnika Gminy Aleksandrę 

Lachowicz (lista obecności gości stanowi załącznik nr 1b do protokołu), kierowników 

jednostek organizacyjnych Gminy, pracowników Urzędu Miejskiego, sołtysów (lista 

obecności sołtysów stanowi załącznik nr 1a do protokołu) oraz radnych (lista 

obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu). 

 

Ad. 2  

Przyjęcie porządku obrad. Wnioski do porządku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki przedstawił porządek obrad sesji RM: 

1. Otwarcie obrad XXXV sesji Rady Miejskiej w Drezdenku i stwierdzenie 

prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. Wnioski do porządku. 

3.Wręczenie odznaki "Zasłużony dla Kultury Polskiej" Panu Henrykowi 

Pieluszczakowi. 
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4. Informacja dotycząca pozyskiwania środków pozabudżetowych. 

5. Informacja dotycząca działalności Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu gminy 

Drezdenko. 

6. Odczytanie przez radnych interpelacji złożonych w okresie międzysesyjnym. 

7. Projekt uchwały w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej 

o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Drezdenko - 

druk 188/20. 

8. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 2020 

rok - druk nr 190/20. 

9. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Drezdenko na lata 2020-2025 - druk nr 191/20. 

10. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Strzelecko 

- Drezdeneckiego z przeznaczeniem na utrzymanie optymalnego stanu populacji 

bobra w celu ochrony przeciwpowodziowej na terenie gminy Drezdenko - druk nr 

189/20. 

11. Sprawy różne. 

12. Zamknięcie obrad XXXV sesji Rady Miejskiej w Drezdenku. 

Radny Ł. Kołwzan poprosił o wniesienie do porządku obrad punktu dotyczącego 

rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Drezdenka. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poprosił o zdjęcie z porządku obrad 

punktu 3 dotyczącego wręczenia odznaki "Zasłużony dla Kultury Polskiej" Panu 

Henrykowi Pieluszczakowi. Wyjaśnił, że Wojewoda Lubuski ze względu na obowiązki 

służbowe nie mógł dziś przybyć na sesję, dlatego punkt ten zostanie przeniesiony na 

kolejną sesję, dogodną dla wojewody oraz Pana Henryka Pieluszczaka. 

Głosowano w sprawie zdjęcia z porządku obrad punktu 3.  

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Łukasz 

Kołwzan, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, Dariusz 

Paluszkiewicz, Paulina Pieluszczak-Suchodolska, Sylwia Słomińska, Tomasz 

Walczak 

BRAK GŁOSU (1) 

Mariusz Suchecki 

NIEOBECNI (2) 

Karolina Kozicka, Elżbieta Turostowska 

Rada Miejska w obecności 13 radnych postanowiła zdjąć punkt 3 z porządku 

obrad. 

Głosowano w sprawie wniesienia do porządku obrad projektu uchwały 

dotyczącego rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Drezdenka. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 9, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Łukasz Kołwzan, 

Andrzej Miron, Paulina Pieluszczak-Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz 

Suchecki, Tomasz Walczak 

PRZECIW (4) 

Adam Kołwzan, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Dariusz Paluszkiewicz 

NIEOBECNI (2) 

Karolina Kozicka, Elżbieta Turostowska 

Rada Miejska w obecności 13 radnych postanowiła wniesieść do porządku 

obrad projektu uchwały dotyczącego rozpatrzenia skargi na działalność 

Burmistrza Drezdenka 

Radni nie wnieśli uwag. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki ogłosił 2 minutową przerwę w obradach 

w celu zmiany porządku obrad. 

Porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie obrad XXXV sesji Rady Miejskiej w Drezdenku i stwierdzenie 

prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. Wnioski do porządku. 

3. Informacja dotycząca pozyskiwania środków pozabudżetowych. 

4. Informacja dotycząca działalności Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu gminy 

Drezdenko. 

5. Odczytanie przez radnych interpelacji złożonych w okresie międzysesyjnym. 

6. Projekt uchwały w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o 

charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Drezdenko - 

druk 188/20. 

7. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 2020 

rok - druk nr 190/20. 

8. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Drezdenko na lata 2020-2025 - druk nr 191/20. 

9. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Strzelecko - 

Drezdeneckiego z przeznaczeniem na utrzymanie optymalnego stanu populacji 

bobra w celu ochrony przeciwpowodziowej na terenie gminy Drezdenko - druk nr 

189/20. 

10. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza 

Drezdenka - druk nr 192/20. 

11. Sprawy różne. 

12. Zamknięcie obrad XXXV sesji Rady Miejskiej w Drezdenku. 
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Ad. 3 

Informacja dotycząca pozyskiwania środków pozabudżetowych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że temat został 

omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji (materiał dotyczący pozyskiwania 

środków pozabudżetowych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu). 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Ad. 4 

Informacja dotycząca działalności Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu 

gminy Drezdenko. 

Kierownik Referatu Organizacyjnego tut. Urzędu Błażej Rerus omówił temat 

dotyczący działalności Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu gminy Drezdenko 

(materiał dotyczący działalności Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu gminy 

Drezdenko stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu). Poinformował, że  na 

terenie miasta i gminy Drezdenko działa dziewięć Ochotniczych Straży Pożarnych 

i wszystkie posiadają na wyposażeniu minimum jeden samochód pożarniczy. 

Kierownik Referatu RO powiedział, że cztery jednostki tj. OSP Drezdenko, 

Niegosław, Rąpin i Trzebicz są włączone do Krajowego Systemu Ratowniczo-

Gaśniczego. Dodał, że na utrzymanie tych dziewięciu jednostek wydatkowano  

w 2019 r. w 2019 roku kwotę 2.834.970,00 zł a lwią część tych środków stanowiły 

wydatki inwestycyjne (2.447.140,00 zł budowa remizy OSP Drezdenko, 340.000,00 zł 

dotacja dla OSP Drezdenko na zakup samochodu średniego marki MAN, resztę 

stanowiły wydatki bieżące). B. Rerus zwrócił uwagę, że oprócz środków, które 

jednostki pozyskują z budżetu Gminy otrzymują również dotacje z budżetu państwa, 

przy czym jednostki włączone do Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego 

otrzymały następujące środki: 

- OSP Drezdenko 148.000,00 zł na zakup średniego samochodu MAN oraz 

15.640,00 zł na wyposażenie osobiste i ochronne dla strażaków, 

- OSP Rąpin 5.000,00 zł na wyposażenie osobiste i ochronne dla strażaków, 

- OSP Trzebicz 5.000,00 zł na wyposażenie osobiste i ochronne dla strażaków, 

dotację 5000 zł, 15.041,00 zł na dofinansowanie organizacji obozu szkoleniowego 

dla Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych, który odbył się w wakacje 2019 roku  

w Gościmiu oraz 2.000,00 zł na zakup wentylatora oddymiającego, 

- OSP Niegosław wykorzystał środki na wymianę pokrycia dachowego wraz z 

ociepleniem w kwocie 40.000,00 zł. 

Kierownik Referatu Organizacyjnego B. Rerus poinformował, że jednostki spoza 

KSRG czyli Gościm i Trzebicz Nowy otrzymały odpowiednio 7.659,00 zł i 13.000,00 

zł. Dodał, że oprócz tych dotacji wszystkie jednostki wystąpiły do Ministerstwa Spraw 

Wewnętrznych i Administracji o dotacje 5.000,00 zł i wszystkie jednostki taką dotację 

w 2019 roku otrzymały. W kwestii dotacji w 2020 r. B. Rerus powiedział, że jednostki 

będące w systemie KSRG otrzymały następujące środki: 

- OSP Drezdenko – 7.500,00 zł, 

- OSP Niegosław – 3.500,00 zł oraz 25.000,00 zł z programu „Mały Strażak”, 

- OSP Rąpin - 6.469,00 zł, 
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- OSP Trzebicz – 3.500,00 zł oraz 25.000,00 zł z programu „Mały Strażak”, natomiast 

spoza KSRG: 

- OSP Goszczanowiec otrzymało 6.444,00 zł i z programu „Mały Strażak” 23.500,00 

zł, 

- OSP Trzebicz Nowy z programu „Mały Strażak” 22.000,00 zł, 

B. Rerus zwrócił uwagę, że na terenie miasta i gminy Drezdenko zrzeszonych jest 

208 strażaków, wszyscy mają aktualne badania lekarskie i ubezpieczenie NNW  

w następstwie nieszczęśliwych wypadków, co oznacza, że mogą brać udział  

w akcjach ratowniczo-gaśniczych. Dodał, że za szkolenia strażaków odpowiada 

Komenda Powiatowa Państwowej Straży Pożarnej i w 2019 roku zostały 

zorganizowane dwa szkolenia - z zakresu podstawowego i szkolenie z zakresu pracy 

w sprzęcie ochrony dróg oddechowych. Kierownik Referatu Organizacyjnego 

poinformował, że zatrudnionych jest 18 kierowców-mechaników, w tym czterech  

w OSP Drezdenko na dyżurze 24-godzinnym. Wyjaśnił, że 45 strażaków posiada 

wyszkolenie ratownika przedmedycznego, a 56 strażaków ma uprawnienia do 

korzystania z aparatów powietrznych. W kwestii sprzętu silnikowego B. Rerus 

powiedział, że zatrudnieni kierowcy dbają i konserwują ten sprzęt, aby mógł być 

wykorzystywany w akcjach ratowniczo-gaśniczych. Dodał, że samochody strażackie 

mają aktualne badania techniczne, ubezpieczenie, wszystko jest w należytym 

porządku. Informując o udziale jednostek z terenu miasta i gminy w akcjach B. Rerus 

powiedział, że najwięcej wyjazdów mają jednostki włączone do Krajowego Systemu 

Ratowniczo-Gaśniczego, ale oczywiście prym wiedzie OSP Drezdenko ze 185 

wyjazdami. Wymieniając ważniejsze zadania wykonane w 2019 roku Kierownik 

Referatu Organizacyjnego poinformował o oddaniu do użytkowania części parterowej 

remizy OSP Drezdenko, ale również zakup samochodu pożarniczego marki MAN do 

OSP Drezdenko oraz pozyskanie z Komendy Powiatowej Państwowej Straży 

Pożarnej cysterny na wodę 18000 litrów i Volkswagena T4 do ratownictwa wodnego 

z Komendy Miejskiej w Gorzowie Wlkp.  B. Rerus powiedział, że strażacy ochotnicy 

spotykają się również z problemami np. wjazdy do niekonserwowanych przewodów 

kominowych, pozastawiane wyjścia ewakuacyjne, wypalanie traw, 

usprawiedliwieniem strażaków u pracodawców, a także ceny wszystkich materiałów, 

które kupowane są dla strażaków. Dodał, że podejmowane są działania mające na 

celu poszerzenie wiedzy na temat ochrony przeciwpożarowej to znaczy pracownik na 

stanowisku ochrony przeciwpożarowej, co roku przygotowuje Turniej Wiedzy 

Pożarniczej dla dzieci i młodzieży, który odbywa się na sali sesyjnej, a także 

organizowane są zawody sportowo-pożarnicze - 11 maja 2019 roku odbyły się  

w Rąpinie, gdzie drużyna kobiet i mężczyzn OSP Trzebicz zdobyła I miejsce, 

następie zarówno w powiecie i województwie również I miejsce, natomiast w dniach 

31 sierpnia - 1 września reprezentowała województwo w miejscowości Polanica-

Zdrój, gdzie uplasowała się w środku stawki. B. Rerus poinformował, że co roku w 

jednostach organizowane są pogadanki na temat ochrony przeciwpożarowej  

z przedstawieniem posiadanego na wyposażeniu sprzętu oraz wystosowywane są 

różnego rodzaju apele np. o niewypalanie traw czy konieczności wykonywania 

konserwacji przewodów kominowych. Dodał, że strażacy oprócz zadań związanych  
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z udziałem w akcjach pożarniczo-gaśniczych biorą również udział w różnego rodzaju 

zabezpieczeniach imprez artystycznych i rozrywkowych, uczestniczą  

w uroczystościach kościelnych i państwowych, a teraz w okresie pandemii brali 

udział w przygotowaniu miejsc kwarantanny i dowożą jedzenie osobom 

przebywającym w kwarantannie. Podkreślił, że są niezbędni i zawsze można na nich 

liczyć.  

Radny A. Kołwzan zapytał czy program „Mały Strażak” był skierowany tylko do dzieci 

i młodzieży czy tylko był tak nazwany. 

Kierownik Referatu Organizacyjnego B. Rerus odpowiedział, że tylko był tak nazwany 

i skierowany był na środki ochrony osobistej dla strażaków. 

Radny A. Kołwzan zapytał czy ustawowo uregulowane jest, że pracodawca ma 

obowiązek zwolnić strażaka ochotnika do akcji. 

B. Rerus powiedział, że jest zapis, że kierujący akcją, zazwyczaj przedstawiciel 

Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej, może usprawiedliwić osobę, która brała 

udział w akcji, ale nic nie stoi na przeszkodzie, aby takie usprawiedliwienia wydawała 

Gmina tzn. pracownik Urzędu zajmujący się ochroną przeciwpożarową, a 

jednocześnie Komendant Miejsko-Gminny. Dodał, że takie usprawiedliwienia zwykle 

są respektowane. 

Radny A. Kołwzan powiedział, że niepokoi go to „zwykle”, gdyż skoro jest możliwość 

zwolnienia to nie ma o czym rozmawiać i dziwną sprawą jest, że ktoś może robić 

problemy. 

B. Rerus zaznaczył, że jest coraz mniej takich przypadków, jednak jeśli są problemy 

to zawsze strażacy ochotnicy mogą liczyć na pracowników Urzędu. 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Ad. 5 

Odczytanie przez radnych interpelacji złożonych w okresie międzysesyjnym. 

Radny A. Kołwzan poinformował, że złożył interpelację odnośnie plam jakie pojawiły 

się na ul. Pomorskiej i ul. Reymonta w części wyłożonej polbrukiem od Szkoły  

Podstawowej nr 1 do ul. Reymonta. Wyjaśnił, że plamy pojawiły się jakiś czas temu 

po działalności zamiatarki, z której lał się olej bądź jakiś płyn hydrauliczny. Poprosił  

o usunięcie plam. Radny A. Kołwzan zapytał co się stało z zamiatarką, która 

funkcjonowała w PGKiM, a później użytkował ją CIS. 

Radna P. Pieluszczak-Suchodolska, powiedziała że złożyła kilkanaście interpelacji, 

gdyż okres międzysesyjny był długi. Poinformowała, że część jej interpelacji już jest 

zrealizowanych, a część w trakcie realizacji. Radna P. Pieluszczak-Suchodolska 

wyjaśniła, że pisała: 

- o oświetlenie na placu zabaw w miejscowości Bagniewo, 

- o próg zwalniający w miejscowości Bagniewo na drodze asfaltowej między placem 

zabaw a posesjami przy krzyżu, 

- o oświetlenie przejazdów na ścieżce rowerowej Trzebicz – Drezdenko, 

- o zamontowanie fotopułapek na ścieżce rowerowej, ponieważ tam wjeżdżają nie 

tylko samochody, ale i różne quady, itp., 
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- o ograniczenie prędkości na ulicy Wrzosowej i zakaz wjazdu dla pojazdów powyżej 

3,5 tony, 

- o naprawę tablicy przy ścieżce rowerowej, 

- o naprawę jednej z kamer monitoringowych, 

- o wypełnienie ubytków w drodze asfaltowej w Trzebiczu Nowym prowadzącej do 

lotniska, 

- o wyrównanie drogi w Trzebiczu Nowym w kierunku „Ireny”. 

- o zamontowanie lampy na przystanku w Osowie. 

Radny Ł. Kołwzan poinformował, że złożył interpelację odnośnie działań 

zmierzających do gruntownej przebudowy ul. Polnej oraz ul. Osiedla Leśnego. Dodał, 

że napisał również zapytanie w sprawie zagospodarowania terenu nad rzeką Noteć  

i Parku Harcerza. Kolejnym zapytaniem, które złożył radny Ł. Kołwzan była sprawa 

straży pożarnej. Zauważył, że Kierownik Referatu Organizacyjnego B. Rerus wyjaśnił 

w tej kwestii wszystko. Radny Ł. Kołwzan powiedział, że złożył również zapytanie  

w kwestii zakupu i montażu sprzętu do rekreacji osób niepełnosprawnych. 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Ad.6 

Projekt uchwały w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej  

o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy 

Drezdenko - druk 188/20. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że projekt uchwały został 

omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej  

o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Drezdenko - 

druk 188/20 (projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Łukasz 

Kołwzan, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, Dariusz 

Paluszkiewicz, Paulina Pieluszczak-Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz 

Suchecki, Tomasz Walczak 

NIEOBECNI (2) 

Karolina Kozicka, Elżbieta Turostowska 

Rada Miejska, w obecności 13 radnych podjęła Uchwałę Nr XXXV/180/2020  

w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym 

dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Drezdenko (uchwała stanowi 

załącznik nr 5 do niniejszego protokołu).  

 

 



8 

 

Ad. 7 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 

2020 rok - druk nr 190/20. 

Skarbnik Gminy A. Lachowicz poinformowała, że w przedstawionym projekcie 

uchwały chciałaby zgłosić trzy poprawki. Wyjaśniła, że zgodnie z uchwałą Rady 

Miejskiej, która była podjęta 3 sierpnia br. a dotyczyła upoważnienia Kierownika 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Drezdenku do prowadzenia postępowania  

w sprawach świadczeń pomocy materialnej należało dokonać zmiany z jednostki 

Urzędu w ramach Referatu Oświaty na Ośrodek Pomocy Społecznej, natomiast 

plany, które były do wykonywania tych zadań zgodnie z tą uchwałą zostały 

przeniesione w załączniku nr 2 przedstawionej uchwały. Kolejną zmianą opisaną 

przez Skarbnika Gminy jest dokonanie zmiany klasyfikacji budżetowej dotyczącej 

żłobka, gdyż zgodnie z wytycznymi musi być dokonana zmiana końcówek – zapis 

czwartej cyfry każdego paragrafu. A. Lachowicz wyjaśniła, że trzecia zmiana 

polegała na zmianie nazwy zadania z „Przebudowy chodników na ul. Lwowskiej  

i Nowogrodzkiej w Drezdenku na „Przebudowa drogi na ul. Lwowskiej  

i Nowogrodzkiej Drezdenku”. Dodała, że po dokonaniu tych zmian w załączniku nr 2  

i uzasadnieniu ostateczny kształt uchwały będzie wyglądał w ten sposób, że w § 2 

należy wyasygnować i wypisać, że z tego zwiększa się wydatki na programy  

i projekty realizowane ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej i innych 

środków ze źródeł zagranicznych niepodlegających zwrotowi - ostateczna kwota po 

stronie dochodów i wydatków nie zmieniła się i będzie wynosiła 790.211,00 zł. 

Skarbnik Gminy poprosiła o przyjęcie zaproponowanych zmian, które są istotne dla 

dalszego, prawidłowego funkcjonowania.  

Radny Ł. Kołwzan zwrócił się z pytaniem do Burmistrza Drezdenka czy wiadomo już 

czego dotyczyły koszty związane z placami zabaw. 

Burmistrz Drezdenka powiedziała, że nic się nie zmieniło od ostatniego spotkania. 

Wyjaśniała, że upewniła się u Kierownika Referatu Gospodarki Gminnej i Ochrony 

Środowiska i potwierdziła, że prace muszą być regularnie kontrolowane, sprawdzane 

a w razie gdy firma, która jest za to odpowiedzialna zgłasza np. pewne ubytki to 

należy na bieżąco reagować i natychmiast wymienić jakąś uszkodzoną część itp. 

Dodała, że na tym konkretnym paragrafie muszą być zabezpieczone środki, aby  

w razie gdy pojawi się taka sytuacja natychmiast można było zrobić zakup czy zlecić 

naprawę, a nie czekać do najbliższej sesji i prosić Radę o wyasygnowanie drobnych 

środków. K. Piotrowska powiedziała, że stąd to jest takie zabezpieczenie, ponieważ 

pulę, która była do wykorzystania została wyczerpana na bieżące naprawy. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 2020 

rok - druk nr 190/20 z poprawkami (projekt stanowi załącznik nr 6 do niniejszego 

protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
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ZA (13) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Łukasz 

Kołwzan, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, Dariusz 

Paluszkiewicz, Paulina Pieluszczak-Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz 

Suchecki, Tomasz Walczak 

NIEOBECNI (2) 

Karolina Kozicka, Elżbieta Turostowska 

Rada Miejska, w obecności 13 radnych podjęła Uchwałę Nr XXXV/181/2020 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 2020 rok (uchwała 

stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu).  

 

Ad. 8 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Drezdenko na lata 2020-2025 - druk nr 191/20. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że projekt został 

omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Drezdenko na lata 2020-2025 - druk nr 191/20 (projekt stanowi załącznik nr 8 do 

niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Łukasz 

Kołwzan, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, Dariusz 

Paluszkiewicz, Paulina Pieluszczak-Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz 

Suchecki, Tomasz Walczak 

NIEOBECNI (2) 

Karolina Kozicka, Elżbieta Turostowska 

Rada Miejska, w obecności 13 radnych podjęła Uchwałę Nr XXXV/182/2020  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Drezdenko na lata 

2020-2025 (uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu).  

 

Ad. 9 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Strzelecko - Drezdeneckiego z przeznaczeniem na utrzymanie optymalnego 

stanu populacji bobra w celu ochrony przeciwpowodziowej na terenie gminy 

Drezdenko - druk nr 189/20. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że projekt został 

omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji. 

Radny M. Czekajło zapytał czy coś się zmieniło w tym punkcie od poprzedniej 

kadencji. 
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Skarbnik Gminy A. Lachowicz wyjaśniła, że nic się nie zmieniło. Dodała, że zawsze 

przy udzielaniu dotacji musi być wywołana uchwała intencyjna, która reguluje zasady, 

tryb rozliczenia i podpisywania umowy. Skarbnik Gminy zwróciła uwagę, że jest to 

obowiązek. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Strzelecko - 

Drezdeneckiego z przeznaczeniem na utrzymanie optymalnego stanu populacji 

bobra w celu ochrony przeciwpowodziowej na terenie gminy Drezdenko - druk nr 

189/20 (projekt stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Łukasz 

Kołwzan, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, Dariusz Paluszkiewicz, Paulina 

Pieluszczak-Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz Suchecki 

PRZECIW (1) 

Tomasz Walczak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Dariusz Krysa 

NIEOBECNI (2) 

Karolina Kozicka, Elżbieta Turostowska 

Rada Miejska, w obecności 13 radnych podjęła Uchwałę Nr XXXV/183/2020  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Strzelecko - 

Drezdeneckiego z przeznaczeniem na utrzymanie optymalnego stanu populacji 

bobra w celu ochrony przeciwpowodziowej na terenie gminy Drezdenko 

(uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu).  

 

Ad. 10 

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza 

Drezdenka - druk nr 192/20. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Ł. Kołwzan przedstawił Radzie 

Miejskiej projekt uchwały dotyczący rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza 

Drezdenka. Dodał, że w przedłożonej Radzie Miejskiej opinii kilku członków 

opiniujących ową skargę jak również na posiedzeniu Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji radni mieli do czynienia ze skargą dotyczącą próby nacisku i zmiany arkuszy 

organizacyjnych przez dyrektorów szkół. Przewodniczący Komisji Ł. Kołwzan 

poinformował, że skarga została przesłana przez Międzyszkolną Komisję Oświaty  

i Wychowania NSZZ „Solidarność” w Drezdenku. Odczytał uzasadnienie do projektu 

uchwały, który mówi o bezzasadności skargi. 

Radny A. Miron zwrócił uwagę Przewodniczącemu Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji, że na rozpatrzenie skargi jest miesiąc i dwa miesiące w przypadku skargi 

trudnej do rozstrzygnięcia. Dodał, że omawiana skarga wpłynęła 18 maja od 
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Wojewody a od tego czasu minęło 3 miesiące. Powiedział, że jego zdaniem na 

przyszłość należy przestrzegać terminów. Radny A. Miron zauważył, że wcześniej już 

czytał opinię z której wynika, że jeden z dyrektorów mówił o naciskach, natomiast inni 

o tych naciskach nie mówili. Zapytał czy Komisja odbierała oświadczenia od 

dyrektorów, czy to się odbywało tylko na zasadzie zaproszenia na Komisję. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Ł. Kołwzan odpowiedział, że 

miały miejsce spotkania z dyrektorami szkół, przedstawicielami związku zawodowego 

i Burmistrzem Drezdenka, na których zadawano pytania odnośnie próby nacisku 

bądź jakichkolwiek innych metod wywierania wpływu na poszczególne jednostki. 

Odnosząc się do wypowiedzi radnego A. Mirona w kwestii terminów poinformował, że 

wystąpił do Wojewody Lubuskiego o przedłużenie terminu ze względu na kilka 

posiedzeń, które musiały być odłożone w czasie.   

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Drezdenka 

- druk nr 192/20 (projekt stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 8, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Łukasz Kołwzan, Andrzej Miron, Paulina 

Pieluszczak-Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz Suchecki, Tomasz Walczak 

PRZECIW (4) 

Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Dariusz Paluszkiewicz 

NIEOBECNI (2) 

Karolina Kozicka, Elżbieta Turostowska 

Rada Miejska, w obecności 13 radnych podjęła Uchwałę Nr XXXV/184/2020  

w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Drezdenka (uchwała 

stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu).  

 

Ad. 11 

Sprawy różne. 

Radny D. Matela-Libera odnosząc się do XXXII sesji Rady Miejskiej, podczas której 

radny Sebastian Dukaczewski zadał pytanie dotyczące zablokowania komentarzy na 

portalu YouTube i informacji o osobie, która zablokowała te komentarze zapytał 

Przewodniczącego Rady Miejskiej czy już wie, kto kazał zablokować komentarze na 

profilu Rady Miejskiej na portalu YouTube. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki odpowiedział, że nie ma takiej 

informacji. 

Rady D. Matela-Libera zapytał kiedy radni będą mogli uzyskać taką informację od 

Przewodniczącego. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że jeżeli uzyska taką 

informację to poinformuje radnego. 

Radny D. Paluszkiewicz przypomniał, że na jednej z ostatnich sesji Burmistrz mówiła 

o próbie przejęcia drogi wojewódzkiej nr 170. Zapytał czy są już jakieś konkrety w tej 

sprawie. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska powiedziała, że ostatnio rozmawiała  

z Dyrektorem ZDW Pawłem Tonderem, gdyż zostało wysłane oficjalne pismo, aby 

można zacząć procedowanie sprawy i dyrektor jest jak najbardziej przychylny, chce 

to uregulować, jednak będzie to wymagało pewnych procedur czyli wywołania 

uchwały intencyjnej u nas o przejęciu, natomiast u nich z kolei pozbawienia statusu 

drogi wojewódzkiej tego odcinka. Dodała, że trwa wycena i jak tylko te ich prace się 

zakończą na pewno rozpocznie się procedura, która najprawdopodobniej będzie 

miała miejsce w przyszłym roku.  

Radna P. Pieluszczak-Suchodolska nawiązując do tematu dróg wojewódzkich 

poinformowała, że wspólnie z mieszkańcami złożyła petycję o światła zwalniające  

w celu ograniczenia prędkości przy wjeździe do wsi. Dodała, że ta petycja została 

odrzucona, ale narodził się pomysł, aby na ostrych zakrętach przy kościele 

zamontować barierki. Radna P. Pieluszczak-Suchodolska zapytała czy byłaby 

możliwość wystąpienia z Urzędu do Zarządu Dróg o zamontowanie barierek 

ochronnych w celu poprawy bezpieczeństwa. 

Radna P. Pieluszczak-Suchodolska poinformowała, że składała interpelację 

odnośnie progu zwalniającego w miejscowości Bagniewo. Zapytała czy coś w tym 

kierunku zostało zrobione, bo w odpowiedzi na ten wniosek jest napisane, że będzie 

przeprowadzona wizja lokalna czy ekspertyza. 

Burmistrz Drezdenka w kwestii zamontowania barierek powiedziała, że jak 

najbardziej takie pismo może zostać wystosowane z Urzędu. Poprosiła, aby radna 

wraz z Radą Sołecką wystosowała do Urzędu pismo, które zostanie wsparte pismem 

z Urzędu Miejskiego i przekazane do ZDW. 

W kwestii dotyczącej Bagniewa Burmistrz K. Piotrowska powiedziała, że pytanie 

należy skierować do Referatu Dróg, gdyż nie jest w stanie od razu odpowiadać na 

takie detale. 

Radny T. Walczak  zauważył, że za chwilę rozpocznie się proces głosowania  

w ramach drugiej edycji funduszu Inicjatyw Obywatelskich. Zapytał na jakim etapie 

jest realizacja projektów pierwszej edycji, gdyż były jakieś opóźnienia w wypadku 

dwóch projektów. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska poinformowała, że inwestycja w Karwinie ruszyła 

- ściągnięty jest humus, zaczynają się już prace ziemne. W kwestii deptaku nad 

Notecią Burmistrz powiedziała, że na ukończeniu jest dokumentacja, która była dość 

obszerna, musiał być zrobiony projekt z pozwoleniem na budowę, z konsultacją  

z Wodami Polskimi, co jest długą procedurą. K. Piotrowska powiedziała, że jeśli 

chodzi o remont budynku Towarzystwa Przyjaciół Dzieci jest rozpisane zapytanie 

ofertowe albo nawet już są złożone oferty. Dodała, że podobnie jest z Street Workout 

w Gościmiu - do połowy września wszystko powinno być zakończone. Burmistrz 

Drezdenka poinformowała, że skarpa w Lubiatowie też będzie zrobiona. Dodała, że 
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w najbliższych dwóch miesiącach wiele spraw będzie wykończonych. W kwestii 

deptaka nad Notecią K. Piotrowska powiedziała, że nie ma fizycznej możliwość, aby 

do końca roku dopiąć całą inwestycję, gdyż z przyczyn czysto proceduralnych ten 

proces projektowania trwał na tyle długo,  że potrzeba niesamowicie dużo szczęścia, 

żeby pogoda pozwoliła na wykonanie tego zadania. Dodała, że to zadanie faktycznie 

może być zrealizowane dopiero wiosną przyszłego roku. 

Radny M. Czekajło powiedział, że niedawno widział ekipę Zarządu Dróg 

Wojewódzkich na terenie Grotowa, która znaczyła drzewa. Zapytał czy coś będzie 

robione w tym kierunku, czy przewidywany jest jakiś remont drogi. Rady M. Czekajło 

zapytał czy widomo kiedy będzie remontowana droga przez Kosin. Poinformował, że 

mieszkańcy posesji numer 16 przy Marszałkowskiej dziękują za uprzątnięcie skweru, 

natomiast jest tam kilka pojemników na śmieci przy których często jest bałagan. 

Radny M. Czekajło zapytał czy można z tym zrobić porządek. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska stwierdziła, że zarówno droga w Kosinie jak  

i droga nr 160 w kierunku Grotowa są to dwie inwestycje, o które wciąż się monituje  

i prosi zarówno w Zarządzie Dróg Wojewódzkich jak i interweniuje u radnych 

Wojewódzkich, aby również składali interpelacje i zwrócili uwagę na ten problem. 

Dodała, że podczas rozmowy dyrektor P. Tonder powiedział, że dla niego droga  

w Kosinie jest priorytetem i jeżeli jakikolwiek grosz zaoszczędzi czy będzie miał do 

dyspozycji to będzie starał się robić chociaż kawałek po kawałku, żeby to droga do 

Kosina była zrobiona. Burmistrz Drezdenka powiedziała, że nie tylko mieszkańcy, ale 

również w Zarządzie Dróg Wojewódzkich urzędnicy zdają sobie sprawę, że tą drogę 

trudno jest nawet nazwać to drogą, gdyż jest w stanie rozkładu, rozsypuje się i jest 

tam jest strasznie niebezpiecznie. Dodała, że już w zeszłym roku Gmina składała 

wniosek do budżetu województwa i oczywiście w tym roku również zostanie złożony 

wniosek, aby tą drogę uwzględnić w planach finansowych. W kwestii śmieci  

K. Piotrowska powiedziała, ze jest to problem troszeczkę wieczny i ciężko w sumie 

rozwiązywalny, jeśli chodzi o posadowienie wiat. Dodała, że problem istnieje od 

zawsze i jest ten dylemat czy we wspólnotach, zawierających kilkanaście  członków 

można postawić pojemniki na podwórkach. K. Piotrowska powiedziała, że problem 

jest wielowymiarowy, bo to nie tylko estetyka, ale też możliwość odbioru tych śmieci. 

Stwierdziła, że sprawa jest naprawdę wielowątkowa i nie ma na to dobrego 

rozwiązania, gdyż problemem jest nawet budowa samych osłon - o ile udało się 

wybudować piękną i dobrze odebraną osłonę przy nowym skerze przy Starym Rynku 

o tyle już podobne zastosowanie przy śmietnikach, które znajdują się przy kościele 

niestety spotkało się z dużym oporem konserwatora zabytków, który twierdzi że nie 

mogą tam stać osłony, tylko po prostu jedynym logicznym rozwiązaniem jest 

zabranie tych śmietników. Burmistrz powiedziała, że faktycznie ma rację, gdyż w tak 

ważnych punktach miasta nie powinno być koszy, ale niestety taka jest specyfika 

zabudowy i takie rozdrobnienie lokali w kamienicach, że po prostu jest to taki 

problem z którym bardzo trudno sobie poradzić. 

Radny Ł. Kołwzan poruszył sprawę mieszkania znajdującego się przy firmie 

papierniczej na „Nowym Drezdenku” obok mostu. Zapytał czy mieszkanie to 
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pozostanie w zasobie Gminy czy zostanie oddane zakładowi, a jeśli tak to na jakiej 

zasadzie.   

Burmistrz Drezdenka poinformowała, że pani, która zamieszkiwała w tym lokalu 

otrzymała z zasobu komunalnego inne mieszkanie, żeby móc opuścić tamten lokal  

z takich przyczyn, że był tam problem z wykonaniem instalacji grzewczej, kominowej, 

co zagrażało bezpieczeństwu. Dodała, że nie było możliwości wykonania 

odpowiednich zabiegów prawnych, aby pomóc tej osobie i dlatego postanowiono 

przyznać tej pani inne mieszkanie bez planów czy zamiaru, aby sprowadziła się tam 

inna rodzina, bo te problemy nie zniknęły. Burmistrz zauważyła, że nie jest to na tyle 

dobre miejsce, aby w nie inwestować, szczególnie że nie widomo co będzie działo 

się z tymi budynkami. Dodała, że na razie to mieszkanie pozostanie puste bez 

nakładów, które musiałyby być tam poniesione i które powodowały że to mieszkanie 

nie było bezpiecznie do zamieszkiwania. 

Radny Ł. Kołwzan powiedział, że pierwotnie osoba ta miała dostać to mieszkanie  

z 90% upustem a dostanie z 60% upustem. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska powiedziała, że to nie jest miejsce, żeby 

dyskutować o tych szczegółach. Dodała, że oferując tej pani mieszkanie i negocjując 

warunki na jakich je otrzyma z zasobu komunalnego dyskutowano również o tym czy 

ta pani chce wykupić to mieszkanie z upustem 90%, bo jeszcze miała możliwość i po 

wykupieniu sama musiałaby podejmować nakłady, ponieważ to byłaby jej własność 

czy też chciała, aby to Gmina podjęła się remontu pewnych elementów, ale co za tym 

idzie umowa byłaby podpisana w innym terminie. K. Piotrowska stwierdziła, że to są 

po prostu negocjacje, które się odbywały i jeżeli radnemu jest ta wiedza bardzo 

potrzebna to zaprosiła do Kierownika Zbigniewa Śpiewaka, który ma z tych rokowań 

protokół. 

Radny Ł. Kołwzan przekazał prośbę mieszkańców odnośnie oczyszczenia rzeki 

Noteć ds strony „Meprozetu”. Wyjaśnił, że zrobił się tam czop, który nie pozwala na 

swobodne przepływanie wody. 

Radny Ł. Kołwzan zapytał o przejęcie przez miasto ulicy na placu Sportowym, 

ponieważ zgodnie z umową z mieszkańcami miała być poszerzona droga a do dnia 

dzisiejszego nic się tam nie dzieje. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska powiedziała, że naprawdę bardzo się stara 

obejmować całą 17.000 Gminę z wszystkimi detalami również budżetowymi 

praktycznie, co to do każdej złotówki, ale poprosiła aby o takie szczegóły wypytywać 

kierowników, gdyż są to ustalenia z pojedynczymi mieszkańcami dotyczące 

pojedynczych rzeczy i nie jest w stanie w tym momencie tak ad-hoc odpowiadać po 

prostu na tego typu kwestie. 

Radny Ł. Kołwzan poruszył kwestię odpowiedzi na interpelację, którą otrzymał  

w sprawie Parku Harcerza, który od wielu lat pozostaje niezagospodarowany. Dodał, 

że Burmistrz w odpowiedzi na interpelację odpisała, że jest to teren zalewowy 

tymczasem w innych miasteczkach w pobliżu mają tereny zalewowe, ale potrafią 

jakoś skorzystać z funduszy europejskich, mają pomysł na zagospodarowanie terenu 

przy rzece. Poprosił, aby Burmistrz również się nad tym pomysłem pochyliła.  

Burmistrz K. Piotrowska zapytała czy radny posiada odpowiedź na tą interpelację. 
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Radny Ł. Kołwzan powiedział, że ma ją przed sobą. 

Burmistrz Drezdenka podeszła do radnego, wzięła od niego odpowiedź na 

przedmiotową interpelację i odczytała ostatni akapit odpowiedzi „(…) Uważam że 

teren ten zasługuje na rewitalizację, ale należy przygotować odpowiedni proces 

inwestycyjny w tym zastanowić się nad źródłami finansowania”. 

Radny Ł. Kołwzan zauważył, że pomysł ten od wielu lat stoi w martwym punkcie. 

Burmistrz Drezdenka powiedziała, że gdyby był nieograniczony budżet to wszystko 

mogłoby zostać zrealizowane w jednym roku, natomiast obecnie trwają starania  

o dopracowanie szczegółów projektu rewitalizacji wieży ciśnień, która może 

pochłonąć nawet 2.500.000,00 zł. Dodała, że poziom dofinansowań unijnych  

i środków pozabudżetowych z projektów rządowych wywindowany jest na bardzo 

wysokim poziomie. Burmistrz powiedziała, że pamięta taką sytuację, w której któryś 

radny wątpił jak można w Gazecie Drezdenecki napisać że planuje się w 2020 roku 

pozyskać 4.500.000,00 zł, tymczasem w tej chwili pozyskanie środków jest na 

poziome ponad 7.000.000,0 zł a to są ogromne środki. K. Piotrowska zauważyła, że 

to nie jest tak, że Gmina nie potrafi odnaleźć tych środków pozabudżetowych, wręcz 

przeciwnie ich jest teraz tak olbrzymia ilość, że jest problem żeby je przerobić 

(dopracować wszystkie szczegóły i niuanse, bo te środki też są obwarowane 

naprawdę bardzo dużymi obostrzeniami w rozliczeniach - każdy grosz musi się 

zgadzać i być wydatkowany). Burmistrz Drezdenka zwróciła uwagę, że Park 

Harcerza był jednym z tematów z którymi szła do wyborów i o tym nie zapomniała, 

natomiast nie da rady zrobić wszystkiego w tak krótkim czasie. Dodała, że jeżeli teraz 

zajęto się rewitalizacją wieży ciśnień to nie da rady „łapać sto srok za ogon”. 

Radny Ł. Kołwzan zadał pytanie Przewodniczącemu Rady Powiatu Zbigniewowi 

Kubasikowi – czy w powiecie jest taki sam problem odnośnie transmisji z obrad Rady 

Powiatu, czy powiat również będzie próbował zminimalizować koszty. 

Przewodniczący Rady Powiatu Z. Kubasik powiedział, że w samorządzie 

powiatowym, ale dotyczy to również samorządu gminnego obowiązkiem jest tylko 

transmitowanie sesji, nie ma żadnych obowiązków transmisji komisji ani żadnych 

innych wydarzeń. Dodał, że jest to pełna prawda i nie żadnych manipulacji. W kwestii 

komentarzy Przewodniczący Rady Powiatu Z. Kubasik powiedział, że nie ma takiego 

wymogu i nigdy podczas sesji Powiatu Strzelecko-Drezdeneckiego takie rzeczy nie 

były praktykowane. 

Radny Ł. Kołwzan przekazał prośbę mieszkańców, aby radni powiatowi wstawili się 

do Zarządu Dróg Wojewódzkich odnośnie remontu drogi w Kleśnie. 

Przewodniczący Rady Powiatu Z. Kubasik przypomniał, że pod koniec ubiegłej 

kadencji zorganizowana została w Drezdenku sesja, na którą zaproszeni zostali 

władze Drezdenka, Zarząd Dróg Wojewódzkich, ale również radni Sejmiku 

Województwa Lubuskiego, podczas której miał miejsce objazd po drogach 

wojewódzkich. Dodał, że skutek był znaczący, gdyż niespodziewanie znalazły się 

środki na niezbyt zadawalający remont drogi nr 164 na Zagórze. Przewodniczący 

Rady Powiatu powiedział, że taka sesja zorganizowana zostałaby już dawno  

w Drezdenku, jednak radni powiatu strzelecko-drezdeneckiego dość sceptycznie do 

tego podchodzą mówiąc, że takich mocno zaniedbanych dróg w powiecie jest sporo. 
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Dodał, że jeślii chodzi o drogi wojewódzkie to droga nr 174 , która wiedzie do Krzyża 

zapewnia naprawdę dużo „atrakcji”. Z. Kubasik zwrócił uwagę, że droga nr 164 też 

nie jest w najlepszym stanie, natomiast droga do Drawin woła o pomstę już nie tylko 

do nieba. Dodał, że wcale nie było by złe, gdyby zorganizować wspólne posiedzenie 

jednej i drugiej rady zapraszając radnych sejmiku Wojewódzkiego i Zarząd Dróg 

Wojewódzkich.  

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki nawiązując wypowiedzi radnego  

Ł. Kołwzana zauważył, że radny najprawdopodobniej, źle odebrał ostatnie rozmowy 

na temat transmisji, gdyż to było poddane pod dyskusję radnym, żeby byli świadomi, 

że będą dodatkowe koszty, ale nie są to jakieś problem czy utrudnianie transmisji. 

Dodał, że to było wyrażenie woli przez radnych mając na uwadze, że transmisja 

komisji i sesji będzie więcej kosztowała. Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki 

poinformował, że w sobotę uczestniczył na zaproszenie pani burmistrz i pani dyrektor 

Żłobka Gminnego w Drezdenku w otwarciu tej placówki. Dodał, że czuje się winny, 

aby przekazać radnym podziękowania, które zostały złożone na jego ręce od pani 

burmistrz, pani dyrektor Żłobka i pana Wojewody Lubuskiego. Przewodniczący Rady 

Miejskiej powiedział, że wojewoda szczególnie pogratulował takiej odwagi i takich 

inwestycji. Dodał, że od samego początku był przekonany, że jest to potrzebna 

inwestycja a potwierdziła to rozmowa z dyrektor Żłobka, która poinformowała, że na 

dzień dzisiejszy złożono już 53 podania, co tylko potwierdziło jak ważna i zasadna 

była decyzja, którą Rada podjęła przekazując środki na tą inwestycję. 

Radny A. Kołwzan wrócił do kwestii kamer przy dużych, zbiorczych śmietnikach, 

gdyż dotarła do niego informacja, że w nocy podjeżdża samochód, z którego 

wyskakuje kilka osób,  patrzy, gdzie usytuowana jest kamera, ustawia się tak, żeby 

nie było widać rejestracji i wyładowuje kilka worów prawdopodobnie z resztkami 

części samochodowych po czym ucieka. Dodał, że w przyszłorocznym budżecie 

należy przymierzyć się do zwiększenia ilości kamer, gdyż takie sytuacje są 

nagminne. Radny A. Kołwzan zapytał jak wygląda sprawa progu zwalniającego bądź 

uregulowania kwestii ruchu na ul. Portowej. Radny A. Kołwzan przypomniał, że na 

czerwcowej sesji pytał o sprawy związane z oczyszczaniem miasta oświetleniem, na 

które Burmistrz obiecywała odpowiedź na piśmie i chciałby o tym przypomnieć, bo do 

dziś nie dostał informacji. Kolejną kwestią poruszoną przez radnego A. Kołwzana 

była sprawa zamiatarki, która była w zasobach PGKiM Sp. zo.o., a potem Centrum 

Integracji Społecznej. Dodał, że teraz ulice miasta zamiata firma zewnętrzna. Radny 

A. Kołwzan zapytał, co się z stało z zamiatarką, której Gmina była w jakiś sposób 

właścicielem. 

Kierownik Centrum Integracji Społecznej Romuald Frost powiedział, że zamiatarka 

została naprawiona po awarii. Dodał, że na chwilę obecną umowa została 

zawieszona w działaniu, gdyż koszty CIS-u były zbyt wysokie w stosunku do kosztów 

firmy zewnętrznej. Kierownik CIS-i powiedział, że usłyszał wiadomość, że firma 

zewnętrzna ma korzystniejszą cenę. Zwrócił uwagę, że w dalszym ciągu musi 

kalkulować swoje działania, obraca się swoim budżecie, ale musi przedkładać 

kalkulację. R. Frost powiedział, że otrzymał informację od pracowników Kierownik 
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Doroty Nowak, że na chwilę obecną stawka zaproponowała firma zewnętrzna jest 

korzystniejsza. 

Radny M. Czekajło zwracając się do radnych powiatowych powiedział, że odnosi 

wrażenie, że część radnych działa na zasadzie, że „każdy sobie rzepkę skrobie”  

i radni powiatowi nie działają wspólnie dla Drezdenka. Przypomniał, że w poprzedniej 

kadencji był inicjatorem wyjazdu do Zielone Góry. Radny M. Czekajło zaproponował, 

aby razem (radni miejscy i powiatowi) pojechać na sesję Sejmiku Województwa 

Lubuskiego, gdyż radnym powiatowym z Drezdenka również powinno zależeć na 

tym, aby drogi były jak najlepsze. Dodał, że drogi są jakie są i długo nie będą, jeśli 

nie będzie się robić nic albo prawie nic.  

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że wstępny termin kolejnej sesji 

zostanie ustalony w ostatnim tygodniu września. Dodał, że gdyby nastąpiły jakieś 

zmiany to radni zostaną o nich powiadomieni.  

Radny D. Matela- Libera powiedział, że chciałby poprawić Przewodniczącego Rady 

Powiatu, który powiedział, że komisje nie są nagrywane, a sesję powinny być 

nagrywane. Przytoczył fragment z Dziennika Ustaw z 2018 r. pozycja 130 ustawy  

z dnia 11 stycznia 2018 o zmianie niektórych ustaw w celu zwiększenia udziału 

obywateli w procesie wybierania funkcjonowania i kontrolowania niektórych organów 

publicznych art. 20 ust.1b – „Obrady Gminy są transmitowane i utrwalane za pomocą 

urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk”. 

Radca prawny Michał Pieróg zwrócił uwagę, że radny przytoczył nieobowiązujący już 

przepis, gdyż obecnie obowiązuje Dziennik Ustaw z 2020 poz. 813. Dodał, że przepis 

obowiązuje w przytoczonej formie, ale radny zjadł jedno słowo, ponieważ tam jest 

napisane, że „(…) obrady rady gminy są transmitowane(…)”, natomiast posiedzenie 

komisji rady gminy nie jest posiedzeniem rady gminy. Radca prawny M. Pieróg 

poinformował, że w tym temacie są cztery komentarze w Lexie, które może 

wydrukować albo przesłać. Podkreślił, że wprost wskazują one, że obowiązek 

dotyczy wyłącznie posiedzeń rady gminy a nie organów pomocniczych rady, którymi 

są również w komisji. 

Radny D. Matela-Libera powiedział, że według jego informacji, innych radnych i np. 

posłów obrady to są komisje i sesja, które powinny być transmitowane. 

Radca prawny M. Pieróg powiedział, że cytuje radnemu przepis ustawy a radny ma 

prawo do swojej interpretacji.   

 

Ad. 18 

Zamknięcie obrad XXXV sesji Rady Miejskiej w Drezdenku. 

Z uwagi na wyczerpanie wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 

Miejskiej M. Suchecki podziękował wszystkim za udział i XXXV sesję Rady Miejskiej 

uznał  za zakończoną. 

 

Sporządziła:  

Joanna Ambroziak     Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

/-/ Mariusz Suchecki 


